
1 

 

Sayın Bakanım, 
Sayın Meclis Başkanlık Divanımız,  
Meslek Komitelerimizin Kıymetli Başkanları ve Değerli 
Üyeleri, 
Değerli Misafirler ve 
Medyamızın Kıymetli Mensupları, 
 
Meslek komiteleri ortak toplantılarımız,  sanayimizin 
sorunlarının konuşulduğu önemli ve gelenekselleşmiş 
platformlarımızdan birisidir.  
 
Bu önemli ortak toplantımızda görüşlerimi sizlerle 
paylaşmadan önce hepinizi şahsım ve Yönetim Kurulumuz 
adına saygıyla ve sevgiyle selamlıyorum. 
 
Geçtiğimiz Mart ayındaki ortak toplantımızı, konuğumuz 
olmaksızın bir aile atmosferinde, sizlerin düşüncelerine, 
sektörlerinizle ilgili sorunlara, 2014 yılına ilişkin beklenti ve 
önerilerinize odaklanarak gerçekleştirmiştik. 
 
Bu toplantımızı da yine bir aile atmosferinde ama çok değerli 
bir konuğumuzla birlikte yapıyoruz. 
 
Maliye Bakanımız Sayın Mehmet Şimşek, Meslek Komiteleri 
Ortak Toplantımıza katılarak bizlerle birlikte olduğunuz için 
teşekkür ediyorum. 
 

2011 yılı Mart ayı meclis toplantımızda konuğumuz 
olmuştunuz. Sizi bugün tekrar aramızda görmekten büyük bir 
memnuniyet duymaktayız. Hoş geldiniz, şeref verdiniz Sayın 
Bakanım.  
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Sayın Bakanım, Sayın Başkan ve Meslek Komitelerimizin 
Değerli Üyeleri, 
 

Sanayimizin ve sanayicilerimizin sorunlarına yönelik çözüm 
arayışlarımızda Maliye Bakanlığımız en önemli 
paydaşlarımızdan birisidir. Bu gerçekten hareketle, Maliye 
Bakanlığı ve iş dünyası arasında bir sinerjinin yaratılması son 
derece önemli. 
 
Bu sinerjiye dikkat çekerken; maliye politikalarının 
sanayicilerimizin vizyonu dikkate alınarak belirlenmesi 
açısından masada bulunmamızın gerekli olduğuna inanıyoruz.  
 
Aksi takdirde tarafları memnun etmeyen kısır döngünün 
bugüne kadar olduğu gibi bundan sonra da yaşanacağından hiç 
kimsenin kuşkusu olmasın.  
 
Bunu ifade ederken, Sayın Bakanımızla bugün burada 
sorunlarımıza yönelik çok verimli bir toplantı 
gerçekleştireceğimize inandığımı da özellikle ifade etmek 
istiyorum. 

Sorunlarımıza yönelik düşüncelerimi sizlerle paylaşmadan 
önce dünya ve ülkemiz gündeminde olan bazı önemli konulara 
da kısaca değinmek istiyorum.  

Sınırlarımız içinde ve ötesinde barış ve huzurumuz ile ülke 
bütünlüğümüzü bozmaya yönelik yeni kışkırtıcı hamlelere 
tanıklık etmekteyiz.  
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Yaklaşık bir asırdır “Yurtta Barış, Dünyada Barış” diyen bir 
Türkiye gerçeğine karşılık; geçmişte olduğu gibi bugün de barış 
ve huzurumuz ile ülke bütünlüğümüzü bozmaya yönelik çirkin 
saldırı ve tahriklerin amacına ulaşamayacağına inanıyoruz.  

Savaşlardan çok çekmiş bir millet olarak barışın değerini 
herkesten iyi biliyoruz. Sorunlara, savaş ve şiddet yoluyla çare 
arayanları geçmişte olduğu gibi bugün de kınıyoruz.    

Bugün Ortadoğu, tarihi bir dönemeçten 
geçmektedir. Ülkemizin güney komşularında tarih, 100 yıl 
sonra yeni baştan yazılmaktadır.  Uluslararası tüm camiada 
kabul gören öngörü, bölgenin sınırlarının yeni baştan çizileceği 
yönünde.  

Bu nedenle Ortadoğu’da, özellikle de güney komşularımızda 
bazı değişikliklere hepimizin hazır olması gerekiyor. Sanayici 
olarak sürpriz şoklara göre değil, proaktif hazırlıklar yaparak bu 
değişim sürecini kendi açımızdan iyi yönetmeliyiz. Ülkemiz 
ancak bunu yaparsa, güneyinde seyreden olumsuz tabloyu 
ekonomisi için büyük bir faydaya çevirebilir.  

Ortadoğu’da bu gelişmeler yaşanırken dünyayı olduğu kadar 
ülkemizi de yakından ilgilendiren Avrupa merkezli çok önemli 
bir ekonomik gelişmeye tanıklık etmekteyiz. 

Avrupa Merkez Bankası, Euro’nun değerlenmesinin önüne 
geçmek, deflasyon riskini uzaklaştırmak ve bankaların 
ellerindeki likiditeyi Avrupa Merkez Bankası’na yatırmak yerine 
krediye dönüştürmesini teşvik etmek amacıyla faizleri 
düşürmenin yanı sıra bir dizi ek önlem açıkladı. 
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Ancak ekonomi çevrelerinde bu kararın Euro bölgesi 
ekonomisini dahi ne ölçüde canlandırabileceğine ilişkin soru 
işaretleri tam olarak ortadan kalkmış değildir. Atılan adımın 
Avrupa Birliği’nde kredi talebini ne kadar hızlandırabileceği 
konusu da belirsizliğini korumaktadır.  

 

Bu belirsizlikleri sizlerle paylaşırken Avrupa Merkez Bankası’nın 
son kararları arasında gelişmekte olan ülkeler üzerinde en etkili 
olacak gelişmenin, faizlerin indirilmesi olduğunu burada 
özellikle vurgulamak istiyorum. 

 

Bu durumun olası etkisi, artan göreli faiz farklarından dolayı 
Türkiye gibi ülkelere sermaye akımlarının hızlanması olabilir. 

 

Buna rağmen, piyasalarda oluşan iyimserliğin ekonominin 
bütünü için geçerli olup olmadığı tartışmalıdır. Bunun 
nedenlerini de dört başlık altında toplamak mümkündür: 

 

Merkez Bankamızın Haziran toplantısında faiz indirmeyi 
sürdürmesi bir olasılıktır.  

 

FED’in faiz artırımına ne zaman gideceğinin netleşmesi 
Türkiye’de hem piyasalar hem de ekonomi üzerinde Avrupa 
Merkez Bankası kararlarından çok daha etkili olacaktır. Özetle, 
ABD’den gelecek ekonomik veriler önemini korumaktadır.  

 

Son aylarda zaten sermaye girişlerinde bir yeniden canlanma 
eğilimi söz konusudur. Avrupa Merkez Bankası kararının daha 
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yüksek boyutlarda sermaye girişini tetiklemesi halinde TL’nin 
aşırı değer kazanması, makro dengeler açısından pek arzu 
edilen bir senaryo değildir. 

 

Bizim isteğimiz, ihracata ve yerli malı kullanımına destek olan 
rekabetçi bir kurdur. Sağlıklı kur, ithalatın önünü kesecek, yerli 
ara malı üretimini destekleyecek ve ülkemizin yıllardır önemli 
risklerinden biri olan cari açığın azalmasına katkı sağlayacaktır. 

 

Biraz önce de ifade ettiğim gibi Türkiye’yi olumsuz etkileme 
riskini taşıyan bölgemizdeki aşırı siyasi istikrarsızlıklar devam 
etmektedir ve yabancı yatırımcıların tercihlerinde çok önemli 
bir parametre olmayı sürdürmektedir. 

 
Sayın Başkan ve Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri, 
 

Bu risklere değinirken ekonomimiz açısından çok önemli 
gördüğüm içeride ve dışarıda herkese güven veren çok güçlü 
bir mali özelliğimize dikkatinizi çekmek istiyorum: 

 

2001’de başlayan ve titizlikle sürdürülen mali disiplinle birlikte 
kamu maliyesi Türkiye ekonomisinin en güçlü yönlerinden biri 
haline gelmiştir.  

 

Bu dönemde mali disiplinin güçlenmesinde özellikle şeffaflığın 
artmasının yanı sıra bütçe hazırlama sürecinde hesap 
verebilirlik de önemli bir rol oynamıştır.  
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Vergi toplama ve denetimi konusunda sağlanan gelişmeler 
vergi tabanının genişlemesine imkân tanımış, dolayısıyla vergi 
gelirlerinde önemli bir iyileşme sağlanmıştır.  

 

Yine bu dönemde bütçe öngörüleri ile gerçekleşmeleri 
arasındaki sapmanın, gelişmiş ülkeler seviyesinde olması, 
bütçelere duyulan güveni artırmış, kamunun dışlama etkisini 
sınırlamıştır. 

 

Hükümetin 2014 yılı için sunduğu bütçe taslağı, çok önemli 
gördüğüm şu özellikleri taşımaktadır: 

 

Orta vadeli maliye politikaları hedefleri doğrultusunda 
tasarrufları artırmak, bunu üretken alanlara yönlendirmek ve 
verimlilik düzeyini yükselterek cari açığı azaltmak, kamu 
maliyesinde güçlü duruşu sürdürmek, büyümeyi ve istihdamı 
artırmak amaçları doğrultusunda hazırlanmış bir bütçeye 
sahibiz. 

 

Ancak, önemli gördüğüm bir çarpıklığa da değinmek istiyorum: 
Vergi gelirlerinin alt kalemlerine bakıldığında, dolaylı ve 
dolaysız vergilerdeki adaletsiz yapının sürdüğü görülmektedir.  

 

Gelişmiş ülkelerin aksine ülkemizde vergi gelirlerinin büyük 
bölümü tüketim üzerinden alınan dolaylı vergilerden 
oluşmaktadır. 2014 yılında da dolaylı vergilerin toplam vergi 
gelirleri içindeki payının, yüzde 70’i aşan bir oranda korunması 
öngörülmüştür.  
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İstanbul Sanayi Odası olarak, sahip olduğumuz en önemli ilke 
bir kez daha belirtiyorum ki; “doğruya doğru, yanlışa yanlış” 
demektir. 

 

O halde; 2014 bütçesinde ekonomide fiziki altyapının 
güçlendirilmesini son derece faydalı bulduğumuzu ifade etmek 
istiyorum. Bunun yanı sıra katma değer ve verimlilik artışının 
sağlanması, eğitim ve Ar-Ge faaliyetlerinin güçlendirilmesi ve iş 
ikliminin iyileştirilmesine öncelik verilmiş olması da son derece 
önemlidir. 

 

Başta geçtiğimiz hafta açıklanan ilk çeyrek büyüme verileri 
olmak üzere son açıklanan rakamlar da göstermektedir ki;  
Türkiye ekonomisinde bir dengelenme süreci başlamış 
durumdadır.  

 

Önümüzdeki aylarda gelişmiş ülke ekonomilerinde 
toparlanmanın beklendiği şekilde devam etmesi durumunda 
cari açığın daha olumlu bir görünüm sergileyeceği 
öngörülmektedir.  

 

Sürdürülebilir ve kaliteli bir büyümeye geçmek ve cari açığın 
çözümünün temel yolu, Türkiye’nin sanayi ve üretim 
politikalarının yeni bir hikâyeye ihtiyacı oluğunu bizlere 
göstermektedir.  
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Bu hikâye, 12. Sanayi Kongremizde ortaya çıkan insan odaklı, 
eğitime, Ar-Ge’ye ve inovasyona önem veren bütünsel 
kalkınma anlayışının, toplumun tüm kesimleri tarafından 
benimsenmesiyle ortaya çıkacaktır. 

  

Bu süreçte, yerli teknolojiye, yerli patent ve üretimine önem 
verilmeli, kamu yönetimi de ihaleler aracılığıyla buna destek 
olmalıdır. Bu önemi ifade ederken, bunun ülkemiz sanayisine 
önümüzdeki dönemde yapacağı katkının vizyoner bir bakış 
eşliğinde değerlendirilmesi gerektiğine inanıyoruz.  
 
Çok önemli gördüğüm bir başka hususa da değinecek olursam; 
ölçek ekonomisi için birleşerek büyüme hiç şüphesiz yeni 
rekabet şartlarına uyum sağlamada önemli fırsatlar 
sunmaktadır. 

Şirket birleşmeleri, ürün ve üretim kalitesini arttırarak çok 
daha güçlü bir oyuncu kimliği ile sektörde yer almaya olanak 
sağlamaktadır. Bunun yanı sıra rekabet avantajı sağlamak, 
yatırım ihtiyaçlarını karşılamak, faaliyet alanını genişletmek ve 
yeni pazarlara girmek gibi pek çok noktada firmalara avantaj 
da sağlamaktadır.  

O halde, birleşme ve devralmaları teşvik edici mekanizmalar 
değerlendirilmeli ve bu konudaki teşebbüsleri tetikleyecek 
düzenlemeler hayata geçirilmelidir.  

Sayın Bakanım, 
 
Dünya ve ülkemiz gündemindeki gelişmelere yönelik 
düşüncelerimi kısaca bu şekilde ifade ettikten sonra şimdi 
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sanayimiz ve sanayicilerimiz açısından önemli gördüğümüz 
sorunlara değinmek istiyorum: 
 
Ülkemizde geçmiş dönemlerde zaman zaman gündeme gelen 
“vergi affı müessesesi” toplumsal vicdan açısından giderek 
rahatsızlık yaratmaktadır.  
  
Öte yandan, bu uygulamalar, sektörler ve firmalar arasında 
haksız rekabet yaratmanın yanı sıra vergisini zamanında 
ödemeyenlerde nasıl olsa bir gün af çıkacak beklentisi 
yaratarak bu konuda bir alışkanlığın ve zafiyetin doğmasına 
neden olmaktadır. 
  
Eğer “vergi affı müessesesi”nden vazgeçilmeyecekse, yıllardan 
beri bu sorumluluğunu disiplinli bir şekilde uygulayan vergi 
mükelleflerine de takdir-ödüllendirme sistemi uygulanması 
gerektiğine inanıyoruz.     
 

KKDF uygulaması sanayicimizin rekabet gücünü maalesef 
azaltan bir hale dönüşmüştür. Sanayicimizin zaten kısıtlı olan 
sermaye kaynaklarının KKDF’ye kullanılması bir haksızlıktır.  
 
Sanayicilerimizin kendi bireysel kredibilitelerini kullanarak, 
elde etmiş oldukları vadeli satın alma fırsatlarının bu şekilde bir 
tür cezalandırılması kabul edilebilir bir görüş değildir. 
 
Öte yandan bu fon Maliyemiz açısından da istenen bir gelir 
oluşturmazken, sanayicimiz çoğu zaman bu sorununu 
bankalardan kredi alarak çözmeye çalışmaktadır.  
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İşletmelerimizin kredi kaynaklarının maalesef daraldığı bir 
dönemde, kredi limitlerinin üretim ve yatırım yerine, KKDF için 
kullanılması, hiç kimseyi mutlu etmemektedir. 
 
Sanayimizin rekabet gücünü korumak ve artırmak için, 
ithalatta, tüketim malı dışarıda bırakılarak, kapasite 
raporlarında belirtilen hammadde ve yatırım malı ithalatında 
KKDF tamamen kaldırılmalı, sanayicilere kapasite belgelerine 
bağlı olarak KKDF ödemeden ithalat yapabilme imkânı 
tanınmalıdır. 

 

Bu toplantımız vesilesiyle de gündeme getirdiğimiz bu 
konunun, hükümetimiz ve Maliye Bakanlığımız tarafından 
çözüme kavuşturulması vaktinin geldiğine yürekten 
inanıyoruz.  

Peşin vergi uygulaması, enflasyonist dönemden kalan bir 
uygulama olup halen de devam etmektedir. Bu uygulamanın 
artık gözden geçirilmesi zamanının geldiğine inanıyoruz.  
 
Sayın Bakanım bu noktada bir başka sorunumuza değinmek 
istiyorum. Ülkemizde birçok sektörde vadeli satışların 
yaygınlığı ekonomik bir gerçektir. Bu gerçek eşliğinde üretilen 
ürünler bir yıla yakın vade ile satılırken KDV’nin peşin ödeniyor 
olması sanayicimizi finansman sağlama açısından ciddi bir 
darboğaza sokmaktadır. 
 
İşte bu durum, işletme sermayesine önemli bir yük getirmesi 
nedeniyle üreticileri kayıt dışına yönlendirmektedir.  Öte 
yandan, aralarında tedarik zinciri bağı olan sektörlerdeki KDV 
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oranı farkı da, işetmelerimize yük getirmektedir. O halde KDV 
oranları yeniden ele alınmalı, rehabilite edilmelidir.  

 
Damga vergisine, dünyanın ilk 20 ekonomisi arasında yer alan 
Türkiye gerçeği açısından baktığımız da bu vergi demode olmuş 
bir vergidir. Dünya genelinde uygulama alanı oldukça sınırlı 
olan bu verginin kaldırılmasını öneriyoruz.  
 
Finansman maliyetlerinin yüksek olduğu bir yerde, kredi 
kullanılırken alınan banka muamele vergisi doğru bir vergi 
değildir. Özetle, banka ve sigorta muameleleri vergisi, ipotek 
harcı ve damga vergisi mutlaka kaldırılmalıdır. 
 
Sonuç olarak girişimciliğimizi ve iş yapma enerjimizi adeta 
cezalandıran dolaylı vergi ağırlıklı demode vergi uygulaması 
yerine kazanç üzerinden vergi alınması prensibi öne çıkmalıdır.  
 
Firmaların geçmiş performanslarına bakılarak bir reyting 
uygulanmasına ihtiyaç duyulmaktadır. Mükellefiyetini 
zamanında yerine getirenlerle bunu yapmayanlar arasında 
ayrımı esas alan bir uygulamaya vakit kaybetmeksizin 
geçilmelidir.  
 
Mükellefin kredibilitesinin devlet tarafından değer ifade 
etmesini istiyoruz. Pastperformans sisteminin hem maliyeyi 
hem de reel sektörümüzü rahatlatacağına inanıyor, bu alanda 
atılacak tüm adımları yürekten destekliyoruz. 
 
Çok önemli gördüğümüz bir soruna daha değinmek istiyorum: 
Yanıltıcı belgeyi kasten kullanan ile bilmeden kullanan aynı 
kefeye konulmamalıdır.  
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Sektörde dürüst çalışanlar cezalandırılmamalıdır. Alacağımız 
faturanın sağlıklı olacağı konusunda maalesef maliye bilgi 
vermiyor. Başkasının yaptığı naylon fatura için dürüst çalışan 
niye 3 kat teminat versin? 
  
Yanıltıcı belge kullanımı gerçekten önlenmek isteniyorsa, 
yanıltıcı belge kullanan firmaların listesi internette mutlaka 
yayınlansın. Devletin gerekli bilgilendirmeyi yaptıktan sonra 
mükellefi denetlemesi ve sorumlu tutmasının uygun olacağına 
inanıyoruz. 
 
Yeni dünya ekonomik düzeninde sürdürülebilir büyüme ve 
itibar arzu eden bir şirket için kurumsallık ve kayıtlı çalışmak 
son derece önemli.  
 
Artan kredi ihtiyacı ve şeffaflaşan bilançolar eşliğinde yeni nesil 
sanayicilerimize baktığımızda kayıt dışılığı tamamen terk etme 
yönünde eğilim olduğu bir gerçek. Tüm firmalarımızın bu 
eğilime uygun yönde hareket etmesi gerektiğine inandığımızı 
burada özellikle ifade etmek istiyorum. 
 
Hepsinden önemlisi, çağdaş bir yeni vergi yasasına ihtiyaç 
duyulmaktadır. İş dünyası olarak bu çalışmalarda olmak 
istediğimizi burada bir kere daha ifade etmek istiyorum. Aksi 
takdirde bugüne kadar olduğu gibi bundan sonra da bir yapboz 
yaşamaya devam ederiz. 
 
Sonuç olarak, son yıllarda bütçe disiplininde sağlanan takdire 
şayan başarıdan elde edilen kaynak, günlük değerlendirmeler 
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yerine maliye felsefe ve vizyonunda değişikliğe gidilerek 
üretime dayalı bir sanayi için seferber edilmelidir. 
 
Bu bağlamda, en önemli paydaşlarımızdan biri olan Maliye 
Bakanlığımızı, “Bütünsel Kalkınma” vizyonumuza destek 
olmaya davet ediyoruz. 
 

Sayın Bakanım, Sayın Başkan, Meslek Komitelerimizin Değerli 
Üyeleri ve Kıymetli Medya Mensupları, 
 
Sözlerimi burada noktalarken; hepinizi, şahsım ve yönetim 
kurulumuz adına tekrar saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
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